
Wijkverslag 2022 van de Wijkraad Lombardijen  

 

 

Voorwoord 

 

Rotterdam Lombardijen is een wijk die alle wijkraadsleden aan het hart gaat. De meesten van 

ons wonen er al tientallen jaren. Eén van ons is nieuwer, en kijkt daardoor met een frisse blik 

naar de wijk. We zijn vereerd dat we onze wijk mogen vertegenwoordigen, en bieden u met 

plezier ons wijkverslag 2022 aan. Hierin wordt beschreven wat we voor onze wijk hebben 

gedaan het afgelopen jaar.  

 

Het fenomeen wijkraad was nieuw voor Rotterdam. De in april 2022 aangetreden wijkraad 

voor Lombardijen was de eerste. Het was een uitvloeisel van het door de gemeenteraad 

geadopteerde programma Wijk aan Zet. Je kunt zeggen dat het doen en laten van de 

wijkraad nog moest worden uitgevonden dit jaar. Tegelijkertijd lag er de taak om met elkaar 

invulling te geven aan de taken van de wijkraad. De belangrijkste daarvan was het bijdragen 

aan de totstandkoming van een wijkakkoord, samen met de netwerkpartners in de wijk.  

 

Dan heb je te maken met Rotterdam Lombardijen, dat ruim is opgezet en met veel groen is  

ingericht, en waar de sfeer doorgaans vriendelijk is. Tegelijkertijd vertelt dat beeld niet het 

hele verhaal. In onze mooie wijk heerst ook veel armoede en eenzaamheid. Er wordt veel 

gemopperd over de rommel in de buitenruimte, de parkeerproblematiek en de veiligheid in 

onze wijk. En dan praten we niet alleen over de criminaliteit waar onze inwoners mee te 

maken hebben, of over de veiligheid in sommige straten of op sommige kruispunten. Ook kun 

je, als je het het hebt over Lombardijen, niet heen om de jongeren die zich vervelen of zich 

uitzichtloos voelen. Het gevolg: zij lopen een groot risico om betrokken te raken bij 

criminaliteit. En wat te denken van de huisvesting van bijzondere doelgroepen in de 

gemeente Rotterdam? Ook daarvoor geldt dat Lombardijen zijn zogenoemde “fair share” 

ruimschoots gehaald heeft.  Het zijn allemaal dingen waarvan we het afgelopen jaar als 

wijkraad hebben geconstateerd dat ze leven onder de bewoners van Lombardijen en 

waarvoor we aandacht hebben gevraagd in het formuleren van ons wijkakkoord.  

 

In het bijgaande wijkverslag geven we u een overzicht van de manier waarop we als wijkraad 

getracht hebben om onze nieuwe verantwoordelijkheid in 2022 vorm te geven. Een belangrijk 

element daarbij was het voornemen van de gemeente om een bedrijf op het industrieterrein 

Hordijk te vestigen. In onze ogen past dat daar niet, volgens het geldende bestemmingsplan. 

De wijkraad heeft zich hier actief tegenaan bemoeid; de leden hebben geprobeerd om de 

mogelijkheden die zij hadden om hier aandacht voor te vragen, optimaal te benutten. Welk 

effect deze inspanningen hebben is nog onzeker. (Dat geldt voor alle dingen die we gedaan 

hebben als wijkraad.)  

 

Lombardijen is een wijk vol kansen, mooie plekken en geweldige inwoners. Wij willen ons 

inzetten om het leven voor iedereen die hier woont en/of werkt, zo goed mogelijk te maken. 

Daar is ons werk en ons wijkakkoord op gericht. We zijn, vermoedelijk net als u, oprecht 

benieuwd naar de impact die onze inspanningen zullen hebben op de besluitvorming die 

plaatsvindt aan de Coolsingel.  

 

Rest ons nog u veel leesplezier toe te wensen bij het lezen van dit wijkverslag. 
 

 

 

 

Samenstelling van de wijkraad 



 

Op 16 maart 2022 zijn de gemeenteraadsverkiezingen gehouden. Op deze dag konden de 

bewoners van Lombardijen ook stemmen op mensen die zich verkiesbaar hadden gesteld 

voor de Wijkraad Lombardijen. Het was de eerste keer dat deze verkiezingen gehouden 

werden. In Lombardijen ging het om zeven te vervullen zetels in de wijkraad. Anders dan bij 

de gemeenteraadsverkiezingen gaat het niet om partijen of lijsten waarop gestemd moest 

worden. De inwoners werden gevraagd hun stem uit te brengen op een medebewoner van 

Lombardijen. Er waren dertien personen kandidaat. De personen met de meeste stemmen 

werden verkozen. De verkozenen, op volgorde van het aantal gekregen stemmen, staan 

hieronder. Zij kregen tussen de 631 en 145 stemmen.  

 

1. Jerry Lussenburg  

2. Maartje Swart  

3. Simone van der Hoofd  

4. Rand Alrajab  

5. Orsine Muntslag  

6. Albert Elzinga  

7. Cary Lindeborg  

 

Op 20 april 2022 is de wijkraad geïnstalleerd. Deels tijdens een ceremonie op het stadhuis 

onder leiding van burgemeester Aboutaleb en deels ’s avonds in de eerste vergadering van de 

wijkraad.  Vervolgens volgde er voor de leden van de wijkraad een drukke periode van 

kennismakingsbezoeken, oriëntatie op de wijk en het volgen van cursussen in verband met 

de nieuwe verantwoordelijkheid.  

 

De wijkraad heeft op 12 mei 2022 Cary Lindeborg tot zijn voorzitter gekozen.  

 

Op 31 augustus 2022 heeft Simone van der Hoofd vanwege een verhuizing naar buiten 

Lombardijen afscheid genomen van de wijkraad. Zij is opgevolgd door Henk Sterkman. Hij is 

op 29 september 2022 geïnstalleerd als wijkraadslid.  

 

 
De wijkraad in de samenstelling vanaf 20 september 2022    Foto: Jan de 

Groen 

Van links naar rechts: Albert Elzinga, Jerry Lussenburg, Cary Lindeborg, Orsine Muntslag, 

Henk Sterkman, Maartje Swart en Rand Aljarab 



 

 

Vergaderingen van de wijkraad 

 

De wijkraad heeft in 2022 tien formele en zeven informele bijeenkomsten belegd. Bij de 

formele bijeenkomsten was altijd publiek aanwezig. De vergaderingen vonden plaats in de 

wijkhub aan de Dantestraat of het Huis van de Wijk aan de Menanderstraat. 

  

 

Inspreken door bewoners  

Er werd meerdere malen ingesproken door bewoners over thema’s die zij belangrijk vonden. 

Onder andere de volgende onderwerpen werden onder de aandacht van de wijkraad 

gebracht.  

 

Windmolens Vaanplein  

Er zijn plannen voor het plaatsen van windmolens tot 250 meter hoog nabij het Vaanplein. De 

locatie ligt in Barendrecht, maar de plaatsing heeft ook impact voor inwoners van 

Lombardijen.  

De voormalige gebiedscommissie IJsselmonde was vertegenwoordigd in een 

klankbordgroep voor dit project. Degene die dat namens hen deed adviseert om hier ook als 

wijkraad Lombardijen bij aan te haken. De wijkraad heeft besloten Jerry Lussenburg naar 

deze klankbordgroep af te vaardigen.  

 

Komst van Van Leeuwen recycling 

Wijkraadslid Albert Elzinga is door bewoners gevraagd om mee te gaan naar een gesprek 

met gemeenteambtenaren over de komst van Van Leeuwen recycling naar Lombardijen. Dit 

gesprek vond plaats omdat één van de bewoners een beroep op de Wet Open Overheid had 

gedaan.  

Naar aanleiding van dit gesprek is door diezelfde bewoners ingesproken bij de wijkraad. De 

wijkraad deelde de zorgen van de bewoners en heeft besloten een brief te sturen aan 

Burgemeester en Wethouders van Rotterdam met het verzoek zijn besluit te heroverwegen. 

Dit in het kader van zijn taak tot “het inventariseren en formuleren van standpunten die leven 

in de wijk met betrekking tot beleidsvoornemens die impact hebben op de wijk alsmede het 

bepalen van participatiestandpunten namens de wijk over deze beleidsvoornemens.”  

Deze brief was het startpunt van een breder traject van participatie. Zie ook hierna onder het 

kopje Participatie met betrekking tot zaken in Lombardijen.  

 

Vuil in de wijk 

Een bewoner beklaagt zich bij de wijkraad over het vuil op de Molièreweg en vraagt zich af of 

daar een ander type container geplaatst kan worden. De wijkraad herkent dat er veel vuil op 

straat ligt en niet alleen bij de vuilcontainers. Er wordt besloten deze problematiek specifiek 

te benoemen in het wijkakkoord.  

 

Parkeerverbod parallelweg Spinozaweg  

Er komen ook bewoners langs die klagen over het ingestelde parkeerverbod op de 

parallelweg langs de Spinozaweg. Door dit verbod komt de parkeergelegenheid op de Karl 

Marxstraat en de Nietzschestraat verder onder druk te staan. De wijkraad herkent de 

parkeerproblematiek in dit deel van de wijk. Deze is in belangrijke mate terug te voeren op de 

invoering van betaald parkeren in het naastgelegen Vreewijk. Dit issue zal worden 

meegenomen bij de opstelling van het wijkakkoord.   

 

 



 
Insprekers tijdens een vergadering van de wijkraad in de wijkhub aan de Dantestraat 

 

Interactie met de wijk 
Leden van de wijkraad participeren in diverse gremia waarin bewoners van Lombardijen 

actief zijn. Zo zijn er contacten met de verschillende “Buurt bestuurt”-groepen die er in de 

wijk zijn. Ook zijn er wijkraadsleden lid van divers app-groepen van bewoners. Daarnaast 

heeft de wijkraad een eigen facebook-pagina.  

De wijkraad heeft ook nog de ouderwetse visitekaartjes laten maken. Deze zijn handig om uit 

te delen als je mensen persoonlijk ontmoet. De persoonlijke ontmoetingen zijn nog steeds erg 

nuttig als bron van informatie. Gelukkig vinden deze weer regelmatig plaats, nu in de loop 

van 2022 de coronamaatregelen zijn losgelaten.  

 

Op 25 augustus heeft de wijkraad de bewoners van de wijk uitgenodigd om kennis te maken 

met de wijkraad. De wijkraad en de wijkbewoners hebben elkaar in een ontspannen sfeer 

ontmoet. Door bewoners zijn diverse wensen en ideeën achtergelaten in de aanwezige 

ideeënbus.  

 



 
De leden van de wijkraad stellen zich voor tijdens de kennismakingsbijeenkomst in augustus 

 

 

Participatie in projecten binnen de gemeente 

 

Er zijn diverse projecten gaande in de gemeente, die wijkoverstijgend zijn. Regelmatig 

worden er uitnodigingen ontvangen voor bijeenkomsten rond deze projecten. Niet altijd is 

Lombardijen direct betrokken, maar dan nog kan het relevant zijn om aan te haken. Het is aan 

de individuele wijkraadsleden om te bepalen in hoeverre ze hiertoe in de gelegenheid zijn.  

 

 

Ontwikkelvisie Van A tot Z, nieuwe oeververbinding  

De gemeente heeft diverse bijeenkomsten gehouden over de ontwikkelvisie van Alexander 

tot Zuidplein. Dit is een grootschalig woningbouwproject. Ook de besluitvorming over een 

nieuwe oeververbinding over de Maas heeft een plek gekregen in deze plannen. Vanuit de 

wijkraad werd hieraan deelgenomen door diverse leden.  

Lombardijen valt buiten het gebied waar deze ontwikkelvisie betrekking op heeft. De 

wijkraad ziet het vooral als zijn taak om aandacht te vragen voor het feit dat ook in 

Lombardijen investeringen nodig zijn.  

 



 
Leden van verschillende wijkraden worden bijgepraat over de ontwikkelvisie Van A tot Z 

 

 

Renovatie Roseknoop 

Op initiatief van de wijkraad Feijenoord is de wijkraad Lombardijen betrokken geraakt bij de 

plannen om de Roseknoop op de schop te nemen. Het project Roseknoop betekent een 

afsluiting van het belangrijke kruispunt [Beijerlandselaan/Laan op Zuid/2e Rosestraat] van 

ongeveer anderhalf jaar.  

De Roseknoop vormt ook voor Lombardijen de belangrijkste ontsluiting richting het 

stadscentrum omdat de Colosseumweg erop uitkomt. Er zijn een aantal bijeenkomsten 

geweest samen met andere wijkraden. Uiteindelijk heeft de wijkraad Lombardijen ervoor 

gekozen om het gemeenschappelijk door hen uitgebrachte ongevraagde advies niet mede te 



ondertekenen. Dit vanwege de toezeggingen die werden gedaan in de bijgewoonde 

bijeenkomsten.  

De wijkraad participeert wel actief in de klankbordgroep die vervolgens gevormd is. Hieraan 

nemen alle betrokken wijkraden deel.  Albert Elzinga is lid van de klankbordgroep namens de 

wijkraad Lombardijen.  

 

 

Participatie met betrekking tot zaken in Lombardijen 
 

Klankbordgroep Van Leeuwen recycling  

Zoals hiervoor al gemeld schreef onze wijkraad een brief aan het college van B&W over de 

voorgenomen komst van Van Leeuwen recycling naar Lombardijen. Mede als gevolg van 

deze brief is er in november 2022 een informatieavond voor bewoners georganiseerd. De 

opkomst was overweldigend. 

 

 
Bewonersavond over Van Leeuwen in de Petrakerk 

 

De gemeente heeft erkend dat de start van de informatievoorziening met betrekking tot dit 

voornemen niet goed was. Uiteindelijk is door Wethouder Zeegers mede daarom besloten 

ook voor dit project een klankbordgroep in het leven te roepen. De wijkraad wordt hierover 

bijgepraat in zijn laatste bijeenkomst van 2022. Afgesproken wordt dat de wijkraad vijf 

bewoners aanzoekt uit diverse groepen omwonenden van het beoogde terrein. Daarnaast zal 

er iemand vanuit onze wijkraad en iemand vanuit de wijkraad Groot/Oud IJsselmonde 

participeren in de klankbordgroep. Albert Elzinga wordt aangewezen als de 

vertegenwoordiger van onze wijkraad.  

 

De wijkraad besluit in zijn laatste vergadering van het jaar ook om nog een brief over dit 

onderwerp te sturen aan het college van B&W. Dit omdat bewoners 57 zienswijzen hebben 

ingediend met betrekking tot de voorgenomen vergunning voor Van Leeuwen. Twee van de 

belangrijkste daarvan, die met de wijkraad gedeeld zijn, worden meegestuurd. Ook wordt er 



nog een extra vraag gesteld naar aanleiding van de eerder ontvangen antwoorden van de 

wethouder.  

 
Wijkactieteam Lombardijen 

Daarnaast is de wijkraad uitgenodigd om deel te nemen in het Wijkactieteam Lombardijen. 

Dat is één van de belangrijke netwerken in de wijk. Hierin participeren onder andere het 

Huurdersplatform Lombardijen, de welzijnsorganisatie SOL, Toezicht en Handhaving van de 

gemeente Rotterdam, woningcorporatie Havensteder en de gemeentelijke wijkcoördinator. 

Albert Elzinga en Cary Lindeborg nemen aan dit overleg deel namens de wijkraad.  

 
 
Participatie met betrekking tot het wijkakkoord 
 

Tot de taak van de wijkraad behoort het vormgeven van een wijkakkoord. De wijkraad is met 

het oog hierop voortdurend in gesprek met bewoners. Van belang is om ook mensen te 

bereiken die niet participeren in whatsapp groepen of Buurt bestuurt-initiatieven. Daarom 

heeft de wijkraad onder andere een participatiemuur opgesteld met thema’s en mogelijke 

aandachtspunten. Daarmee is in november de wijk ingetrokken. Er zijn vier verschillende 

locaties bezocht. 

 

 
De participatiemuur, ontworpen door Druktemakers 

 

Op de participatiemuur werden zeven thema’s benoemd. Onder ieder thema stonden 

meerdere mogelijke aandachtspunten. Passanten werden uitgenodigd om sterren en 

duimpjes te plakken bij onderwerpen die ze belangrijk vonden. Ook werd iedereen 

uitgenodigd met de aanwezige wijkraadsleden in gesprek te gaan.  

 



 
Bewoners in de weer met sterretjes en duimpjes bij de participatiemuur 

 
De opbrengst van de sessies met de participatiemuur is door de wijkraad betrokken bij het 

schrijven van het wijkakkoord. Hetzelfde geldt uiteraard voor alles wat daarvoor al was 

opgehaald via andere kanalen. Uiteindelijk zijn er de volgende vijf thema’s gekozen. 

 

 

1. Een gezonde en opgeruimde buitenruimte 

2. Minder armoede op korte en lange termijn 

3. Prettig wonen met elkaar 

4. Waar bewoners zich veilig en gehoord voelen 

5. Waar voor iedereen wat te doen is 

 

De wijkraad heeft samen met de gemeentelijke organisatie en wijknetwerken per thema een 

aantal acties geformuleerd. Daarvan moet eind 2022 nog beoordeeld worden in hoeverre ze 

daadwerkelijk haalbaar zijn. Pas als dat gedaan is zal het wijkakkoord definitief kunnen 

worden vastgesteld. De daarop volgende stap is het vaststellen van het jaaractieplan. Dat zal 

in 2023 volgen.  

 

 

 

Interactie tussen wijkraad en het college van B&W en de gemeenteraad  

 

Door vertegenwoordigers van de wijkraad is er diverse malen ingesproken bij commissies 

van de gemeenteraad. Cary Lindeborg sprak in september in over Bewonersinitiatieven. 

  

 



 
Cary Lindeborg spreekt namens de wijkraad bij de gemeenteraad over Bewonersinitiatieven 

 

Ook sprak Cary Lindeborg in oktober in toen de midterm review van het Nationaal 

Programma Rotterdam Zuid op de agenda stond van de gemeenteraad.  

 



Albert Elzinga sprak in november in bij de commissie Bouwen Wonen en Buitenruimte over 

de komst van Van Leeuwen recycling naar Lombardijen. De brief van onze wijkraad over dit 

onderwerp en de daarover door de gemeenteraad gestelde vragen stonden op de agenda.  

 

Op 1 en 2 september 2022 was er een kennismakingsavond met gemeenteraadsleden. De 

wijkraad Lombardijen was met een grote delegatie aanwezig.  

 

Wethouder Grauss had als wethouder de wijk Lombardijen geadopteerd. In juni, vlak voordat 

hij vertrok omdat er een nieuw college kwam, nodigde de wijkraad hem uit om bij te praten. 

Het gesprek ging met name over het armoedebeleid, dat hij in zijn portefeuille had. Het is een 

onderwerp dat (helaas) bijzonder actueel is in Lombardijen.  

 

In oktober 2022 kwam wethouder  Simons (Haven, Economie, Horeca en Bestuur) langs bij de 

wijkraad. Hij maakt deel uit van het nieuwe college dat in de zomer van 2022 aantrad. Hij gaf 

aan dat het nieuwe college 75% van wat in de wijkakkoorden staat wil realiseren in de vier 

jaar dat ze Rotterdam mogen leiden. Dat onderstreept nog maar eens het belang van het 

wijkakkoord. 

 

 
 

Wethouder Simons op bezoek bij de Wijkraad Lombardijen 

 

 

In september 2022 was Lombardijen landelijk nieuws. Een leerling van een basisschool in 

onze wijk was onwel geworden op school. Hij had te weinig gegeten in het weekend. 

Gelukkig was er een leerkracht die zich over het kind ontfermde. Dit gebeuren was voor de 

wijkraad aanleiding om een ongevraagd advies uit te brengen aan het college van B&W. Er is 



aandacht gevraagd voor armoede door de hoge energieprijzen. Ook is gevraagd om 

initiatieven in de gemeente over ontbijt op school uit te breiden naar Lombardijen.  

 

 

 
Een blijk van waardering voor de leerkracht met aandacht voor de hongerige leerling  

 

Tot slot heeft de wijkraad desgevraagd in oktober 2022 nog een advies verstrekt aan het 

college van B&W over het Evenementenbeleid. 



 

 

Overige netwerkactiviteiten 

Met regelmaat ontvangen de leden van de wijkraad uitnodigingen voor bijeenkomsten die 

plaatsvinden. Vaak gaat het om dingen die wel de taken van de wijkraad raken, maar niet 

exclusief betrekking hebben op Lombardijen. Het is aan de leden van de wijkraad om dan te 

bepalen of het in hun agenda past.  

Noemenswaard is dat leden van de wijkraad aanwezig waren op een netwerkborrel van het 

Nationaal Programma Rotterdam-Zuid. Formeel valt Lombardijen niet onder dit programma. 

Toch vindt de wijkraad het wel belangrijk om met de verantwoordelijken voor dit programma 

contact te onderhouden.  

Daarnaast is door leden van de wijkraad ingegaan op een uitnodiging van Stadsbeheer om 

kennis te maken met hun werkwijze en verantwoordelijkheden. Er werd gesproken met 

verantwoordelijken voor Toezicht en Handhaving en met verantwoordelijke voor de 

Stadsreiniging.  

 

Representatie 

Leden van de wijkraad hebben met enige regelmaat een bloemetje gebracht naar diverse 

huwelijksjubilarissen in de wijk.  

Op 4 mei hebben vertegenwoordigers van de wijkraad samen een krans gelegd bij het 

herdenkingsmonument op de Kasteelweg in IJsselmonde.  

 

Bewonersinitiatieven 2022 

 

Bewonersinitiatieven Totaal 

Lombardijen, 22-0461 Paasbrunch Johanneskerk             265  

Lombardijen, 22-0517 Iftar Lombardijen             500  

Lombardijen, 22-0545 Het stroomt!             800  

Lombardijen, 22-0554 Burendag bij Baroeg             913  

Lombardijen, 22-0578 Seizoen sluiting             760  

Maatschap Kennis Werkt           3.333  

WijkPlatform LikeJeWijk           6.250  

Lombardijen, 22-0661 Even Buurten           2.450  

Lombardijen, 22-0738 Ouderen en kind            1.295  

Lombardijen, 22-0768 Haringfeest Lichtpunt           1.440  

Lombardijen, 22-0784 Leven na corona             900  

Lombardijen, 22-0869 High Tea met muziek           1.200  

Lombardijen, 22-0969 Spinozafest         10.575  

Lombardijen, 22-0970 Zomeractiviteiten 2022           6.432  

Lombardijen, 22-1110 NAH café De Breinbrouwerij           1.425  

Lombardijen, 22-1160 Gezelschapsspellen Huis van de Wijk             200  

Lombardijen, 22-1218 Burendag           2.244  

Lombardijen, 22-1203 Limonade disco             725  

Lombardijen, 22-1270 Halloween in Lombardijen           2.059  

Lombardijen, 22-1405 Brassaday           2.045  

Lombardijen, 22-1487 Spinozafest kersteditie            4.000  

Lombardijen, 22-1457 Ouderenkerstfeest             500  

Lombardijen, 22-1521 Sweetkingsday 2023         16.000  

Lombardijen, 22-1625 Kerstdiner voor ouderen            1.185  

Lombardijen, 22-1770 Winterwonderland 2.0           2.500  

Lombardijen, 21-1150 Kerstattenties                -5  

          69.991  



 

 


